
   

   

Referat af bestyrelsesmøde d. 12. december 2022 

 

 

Deltagere: Thomas Buchvald Vind, Pia Brøndsted Jacobsen, Kim Galsgaard, Steffen Kremmer, Jan-
nie Wilsted, Lisbeth Abildgaard, Johan Haaber samt konstitueret rektor Tine Spanggaard og øko-
nomi- og adm.chef Lene M. Gudmundsson (referent)  

Afbud fra: Kim Bøg-Jensen, Karl Magnus Bidstrup, Isak Weiss Brinks 

Jan Dollerup Mortensen (ansvarlig for teknisk afdeling) deltog under punkt 5. 

 

Beslutningspunkter 

1. Godkendelse af referat fra møde d. 6. september 2022  
Referatet blev godkendt. 
 

2. Perioderegnskab pr. 31/10-22 og prognose 2022  
Perioderegnskab pr. ultimo juli måned og prognose for 2022 blev gennemgået.  

Forventningerne til årets resultat er justeret og bygger på de faktiske udgifter t.o.m. okto-
ber måned og sammenholdt med forventningerne til de resterende måneder af 2022. For-
ventningerne til årets resultat er således, at der forventes et 0-resultat. Resultatet kan som 
altid være forbundet med en vis usikkerhed på estimaterne, bl.a. nævnes det, at feriepen-
geforpligtelse og endelig afregning på forbrugsstoffer endnu ikke er opgjorte. 

Bestyrelsen tager opfølgningen til efterretning. 

3. Budget 2023-26  
Med udgangspunkt i den nye aftale om elevfordeling og kapacitetsudmelding til Svendborg 
Gymnasium er der i budget 2023-2026 taget udgangspunkt i, at der optages 10 nye 1.g- 
klasser og 2 nye 1.hf-klasser i skoleåret 2023/24.  

De nye regler om elevfordeling og kapacitet betyder, at vi fra 2023 og frem til 2025 får en 
klasse færre pr. år, dermed en nedgang fra 37 klasser i 2022 til 34 klasser i 2025.  

 

 

 

 



   

   

 

 

 

Elevprognosen er beregnet ud fra den forventede udvikling i antallet af årselever. I bereg-
ningerne er der taget højde for frafald, som er indregnet på baggrund af gennemsnittet af 
de sidste 3 års frafald. 

Taxameter er med udgangspunkt i finanslovsforslag for 2023 stort set med uændrede tak-
ster. Overslagene for de kommende år afspejler elevprognosen. 

Bestyrelsen godkendte budget for 2023 med de foreslåede ændringer. 

Desuden opfordrede bestyrelsen til, at der udarbejdes et forslag til en langsigtet plan for 
besparelser. 

Orienteringspunkter 

4. Visions- og Strategiproces 
Formanden orienterede om, at arbejdet med ny Visions- og Strategiproces igangsættes, 
når ny rektor tiltræder 1. februar 2023. Til bestyrelsesmødet i marts vil der foreligge en 
plan for det videre arbejde. 
 

5. Skolens bygninger: vedligeholdelsesplan/risikoanalyse v/Jan Dollerup Mortensen 
Jan Dollerup Mortensen gennemgik oversigten over større opgaver, der er gennemført i 
2022.  
 
Efterfølgende blev der gennemgået de planlagte tiltag i 2023. 
 
Bestyrelsen tog bygningsgennemgangen til efterretning. 
 

6. Godkendelse reelle ejere 
Reelle ejere godkendes. 
 

7. Udestående punkt fra tidligere bestyrelsesmøde 
 
Reviderede vedtægter og forretningsorden blev godkendt i henhold til tidligere beslutning i 
december 2021. 
 
 
 
 
 
 



   

   

 
 
 
 
 

8. Datoer for bestyrelsesmøder i 2023 
Plan for forårets møder:  

• Mandag den 27. marts kl. 16-18 

• Mandag den 12. juni kl. 16-18 

9. Nyt fra skole og elever 
Orientering om fleksibelt klasseloft. På tælledag indberettes Svendborg Gymnasiums elev-
antal til STUK, som herefter påser, at bestemmelserne om det fleksible klasseloft på gen-
nemsnitligt 28 elever i 1.g-klasserne, overholdes.  
 
Svendborg Gymnasium havde på tælledag en elev for meget på HF. 
 
TS orienterede: 

- 1.g’ere har valgt studieretning pr. 1. november, og der er en overvejende del, som 
har valgt samfundsfaglige studieretninger. 

- Alle 1.g’ere har været på teambuilding i Ollerup som intro til de nye studieretnings-
klasser 

- Svendborg Gymnasium har deltaget i filmkonkurrencen ”Drik mindre – oplev mere” 
- Skolens musik- og dramaelever har netop opført musicalen ”Carrie” 
- Trivselsundersøgelse (professionel kapital) for skolens ansatte er gennemført i ef-

teråret. Resultaterne er fremlagt og drøftet på SU-møde, og efterfølgende på fælles 
skoleseminar i Nyborg. Der er planlagt et personalemøde med oplæg af en konsu-
lent, som gennemgår undersøgelsen d. 8. februar 2023 for hele personalet. 

- Elevtrivselsundersøgelse er gennemført, men resultaterne heraf er ikke modtaget. 
 
Elever: 
Elevrådet har igen fået gang i aktiviteter, bl.a. kan nævnes: 

- Juleafslutning for eleverne 
- Julecabaret 
- Radio hver fredag 
- Elevrådet ønsker mere plads ved fællesarealerne, så der kan laves aktiviteter på 

tværs af klasserne i frikvarterer, bl.a. ønske om fodboldbord 
- DUSK-fest afholdt fredag den 9/12 

 
10. Bestyrelsens 5 minutter 

Bestyrelsesformanden orienterede om, at det har været et meget omskifteligt år, og der er 
sket meget. Ny bestyrelse for skolen er tiltrådt i maj 2022. 
 



   

   

 
 
 
 
 
 
JV valgte at gå på pension efter 17 år som rektor på Svendborg Gymnasium d. 1. oktober 
2022 
 

11. Evt. 
Formanden takkede vicerektor Tine Spanggaard for at påtage sig den vigtige opgave som 
konstitueret rektor fra 1. oktober til 31. januar.  
 
Tine har løftet opgaven med meget stor professionalisme og dygtighed, og Tine har sikret, 
at Svendborg Gymnasium er kommet godt og sikkert igennem overgangen til en ny rektor. 

 


